



Dorothy Day Catholic Worker, Washington, DC



(Versión en español abajo)

FOR IMMEDIATE RELEASE

February 21, 2024

Media Contact

Manuel Guzman, mguzman@hopeborder.org

**Borderland Humanitarian and Faith Community Stands in Solidarity with
Annunciation House Regarding Texas Attorney General's Efforts to Criminalize
Humanitarian Assistance**

For I was hungry and you gave me food, I was thirsty and you gave me drink, I was a stranger and you welcomed me. (Matthew 25:35)

EL PASO, TEXAS – Humanitarian and faith communities providing a dignified welcome to people in situations of vulnerability, including people seeking safety, stand in full solidarity with Annunciation House following the recently declared intent of the Texas Attorney General to end the organization's critical mission.

The Attorney General's gross accusations against Annunciation House represent a morally unacceptable attempt at intimidation. These actions seek to criminalize essential humanitarian aid provided by local faith communities and NGOs and are an attack on the fundamental Catholic imperative to welcome the stranger, as well as a vicious targeting of borderland community members resisting the militarization of border communities.

Annunciation House is an essential, reliable, and faithful partner in the El Paso community and has provided essential services, including to federal border enforcement agencies. Annunciation House's commitment to Catholic social teaching on human dignity and the common good has inspired many who have followed its example.

We denounce the actions of the State of Texas to criminalize those seeking safety and the people welcoming them, both the attack on Annunciation House as well as the clear escalation of the racist Operation Lone Star. We demand that the State of Texas end its campaign of intimidation against people of faith and aid workers and stop using migrants and believers as pawns in political games. We call on the Biden Administration to vigorously defend the protection of vulnerable migrants at the border and to challenge the entire Operation Lone Star in court.

###



Dorothy Day Catholic Worker, Washington, DC



PARA PUBLICACIÓN INMEDIATA

21 de febrero de 2024

Contacto para los medios de comunicación

Manuel Guzman, mguzman@hopeborder.org

La comunidad humanitaria y religiosa fronteriza se solidariza con Annunciation House en relación con los esfuerzos del Fiscal General de Texas por criminalizar la ayuda humanitaria

Porque tuve hambre, y me disteis de comer; tuve sed, y me disteis de beber; era forastero, y me acogisteis. (Mateo 25:35)

EL PASO, TEXAS - Las comunidades humanitarias y religiosas que proporcionan una bienvenida digna a las personas en situación de vulnerabilidad, incluidas las personas que buscan refugio, se solidarizan plenamente con Annunciation House tras la reciente [intención declarada](#) del Fiscal General de Texas de poner fin a la misión vital de la organización.

Las burdas acusaciones del Fiscal General contra Annunciation House representan un intento de intimidación moralmente inaceptable. Estas acciones pretenden criminalizar la ayuda humanitaria esencial proporcionada por las comunidades religiosas locales y las ONG y son un ataque contra el imperativo católico fundamental de acoger al extraño, así como un despiadado ataque contra los miembros de la comunidad fronteriza que se resisten a la militarización de las comunidades en la frontera.

Annunciation House es un socio esencial, fiable y fiel en la comunidad de El Paso y ha prestado servicios esenciales, incluso a los organismos federales encargados de hacer cumplir la ley en la frontera. El compromiso de Annunciation House con la doctrina social católica sobre la dignidad humana y el bien común ha inspirado a muchos que han seguido su ejemplo.

Denunciamos las acciones del Estado de Texas para criminalizar a quienes buscan refugio y a las personas que los acogen, tanto el ataque a Annunciation House como la clara escalada de la racista Operación Estrella Solitaria (OLS, por sus siglas en inglés). Exigimos que el Estado de Texas ponga fin a su campaña de intimidación contra las personas de fe y los trabajadores humanitarios y deje de utilizar a las personas migrantes y creyentes como peones en juegos políticos. Pedimos a la Administración Biden que defienda enérgicamente la protección de los migrantes vulnerables en la frontera y que impugne la Operación Estrella Solitaria ante los tribunales.

###